
Folketingets Sundhedsudvalg  har den 25. november 2009 stillet følgende spørgsmål nr. 
179 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyggelse, som hermed besvares.
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karen J. Klint (S) .

Spørgsmål nr. 179:
” I forlængelse af ministerens svar på SUU alm. del - spørgsmål 50 hvoraf det fremgår, 
at Svendborg Sygehus ikke i fremtiden skal fungere som akutsygehus, bedes ministeren 
oplyse, om der bliver inviteret bredt blandt alle partier i Folketinget til en drøftelse af 
tilrettelæggelsen af sundhedsbehandlingen  overalt i landet med henblik på at sikre 
hutig hjælp og lægeassistance, så trygheden fastholdes. Eller om det alene er DF der 
indkaldes til sådanne drøftelser.”

Svar:
Som nævnt i svar på SUU alm. del – spørgsmål 50 er der igangsat et udvalgsarbejde, 
med deltagelse af bl.a. Lægeforeningen og Dansk Sygeplejeråd for at skabe det bedst 
mulige beslutningsgrundlag for udmøntningen af de i alt 600 mio. kr., der er afsat til 
facilitering af løsninger i udkantsområder, herunder organisering af nære tilbud. Udval-
get har til opgave at beskrive og vurdere forskellige modeller for den præhospitale ind-
sats, herunder en fremtidig helikopterordning.

De i alt 600 mio. kr. er således afsat for at understøtte, at der i forbindelse med etable-
ringen af den nye sygehusstruktur overalt i landet sikres hurtig hjælp og lægeassistance, 
så trygheden fastholdes. Midlerne er afsat i forbindelse med finanslovsaftalerne for 
henholdsvis 2009 og 2010. Status for udvalgsarbejdet vil i efteråret 2010 – som det 
også fremgår af finanslovsaftalen – naturligvis blive drøftet med partierne bag aftalen. 
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